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Joan Callau (PSC)

“Hem demostrat 
que ho hem fet bé”

Jesús García-Bragado (PP)

“Fem política 
honesta”

Gregorio Belmonte (ICV-EUiA)

“Cal un pla 
d’atenció social”
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“Després de tants 
anys toca canviar”
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“Cal recuperar la 
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“Construirem un 
nou país net i just”
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“Sant 
Adrià vol 
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“Som 
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2 - Maig 2015 Especial Eleccions Municipals

“Els ajuntaments hem estat molt sols per 
afrontar els problemes de la ciutadania”

MS

Entrevista amb Joan Callau, alcalde i alcaldable del PSC de Sant Adrià a les eleccions municipals del 24 de maig.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Aquestes 

són les seves primeres 
eleccions com a candidat. 
Quina és la sensació? 

Resposta. És dife-
rent, per la responsabi-
litat que implica. Però 
estic tranquil perquè crec 
que ho estem fent bé, 
tant en la gestió de go-
vern com en la precam-
panya. Al final tindré la 
satisfacció d’haver-ho fet 
el millor possible. Crec 
que anirà bé.  

P. Fins i tot amb 
l’aparició dels partits 
nous que els poden restar 
algun vot?

R. Estem treballant 
molt bé tota l’agrupació 
i els regidors. Penso que 
els ciutadans han de va-
lorar i votar en clau mu-
nicipal. Aquí es voten els 
ajuntaments, res més. 

P. El que passa és que 
la gent vol canvi i vosté 
ha confiat en tots els re-
gidors que han estat en la 
darrera legislatura. 

R. La ciutadania vol 
que les coses funcio-
nin. Crec que Sant Adrià 
funciona. Els socialistes 
hem fet dues coses molt 
bé: en moments de bo-
nança econòmica vam 
transformar radicalment 
la ciutat sense deixar cap 
deute a l’ajuntament. I, 
segon, quan la cosa va 
canviar després del 2008 
ens vam saber adaptar i 
vam canviar les prioritats. 
Home, el seté any de 
crisi hem tancat el pres-
supost amb superàvit. 
El problema que tenim, 
que és gros, és el deute 
que té la Generalitat amb 
nosaltres. Sinó estaríem 
complint tots els parà-
metres que marquen les 
lleis, que curiosament 
només són restrictives 
pels ajuntaments.  

P. Parlem dels proble-
mes de la ciutat. Per vos-
té quin és el principal?  

R. La falta de treball, 
a tots els barris.

P. I quina és la solució?

R. La solució a l’àmbit 
local és continuar amb el 
que fem, que és fomentar 
l’ocupació directe tant 
amb plans d’ocupació 
com amb el pla que vam 
fer directament amb em-
preses de la ciutat, que 
van començar per 33 llocs 
de treball i vam acabar 
amb 55, i que consistia 
en pagar la meitat del 
contracte. El que passa 
és que ho hem fet molt 
sols. Les altres administra-
cions es dediquen a altres 
coses. Si hem destinat 
més de dos milions al 
foment de l’ocupació, el 
80% és de diners locals, 
de l’ajuntament, de la Di-
putació. Els ajuntaments 
hem estat molt sols per 
afrontar els principals pro-
blemes de la ciutadania. 

P. Hi ha dos grans 
projectes que estan a 
punt de fer-se realitat, 
el Mercat Municipal i 
el Campus Universitari. 
Això també pot generar 
ocupació, no?

R.  El Mercat ha de 
suposar la reactivació 
econòmica i comercial de 
Sant Adrià. De fet, hem de 
repensar, i ja hem parlat 
amb alguns comerciants, 
sobre quines mesures 
s’haurien de crear per uti-

litzar les zones comercials 
els caps de setmana, per 
exemple. Hem de, entre 
nosaltres, els comerciants 
i els veïns, fer accions per 
promocionar el comerç 
a la ciutat, pensar com 
adaptar la zona blava, 
si fem peatonal els caps 
de setmana l’avinguda 
Catalunya. I no només al 
centre, també a la resta 
de barris. 

P. I el Campus univer-
sitari, per què és positiu 
per Sant Adrià?

R. Perquè transforma 
estructuralment la ciutat. 
Ens vindran 4.000 estu-
diants, 600 professors, 
investigacions másters, 
etc. Allò que abans era 
un inconvenient, que eren 
les indústries que hi ha-
via a tocar del mar, ara 
es transforma en una 
cosa positiva. Entre el 
riu i la placa fotovoltàica, 
Sant Adrià tindrà la con-
centració de tecnologia 
mediambiental més gran 
d’Europa. 

P. Això és una cosa 
que la gent no veu.

R. Per això ens hem 
dedicat a promocionar-
ho i explicar-ho. Amb 
la UPC i el Fusion for 
Energy tindrem un cen-
tre d’investigació i do-

cència importantíssim i 
molt potent. A més, hem 
començat amb algunes 
empreses de Sant Adrià 
a posar-les en contacte 
amb la UPC i el Consor-
ci. També estem treba-
llant en la distribució dels 
fons FEDER destinats a 
la creació d’ocupació. 
Tot això ha de transfor-
mar la ciutat, inclús en 
l’autoestima. Serà com 
quan va venir l’Espanyol i 
Sant Adrià sortia a les no-
tícies en termes positius. 
Ara serà la UPC també. 

P. A més al barri de 
la Mina.

R. Sí. A més, crec 
que estem trencant la 
història. La història ha po-
sat totes les zones indus-
trials, logístiques, el port, 
l’aeroport, les estacions 
de tren i les universitats 
de coneixement cap a la 
banda del Llobregat. Ara, 
amb la UPC i La Sagrera, 
trenquem amb la his-
tòria, perquè dues coses 
molt potents es posen en 
aquesta banda. 

P. I el port què? Per-
què el tenim aturat.

R. Hem de treballar, 
però no depèn només 
de l’ajuntament, perquè 
es desenvolupi també. I 
l’altre eix a mig termini 

és l’àmbit de les tres 
xemeneies. Ja hem fet 
dues sessions obertes 
per marcar com volem 
que es faci, de forma 
transparent i preguntant 
a la ciutadania. Aquest és 
el camí per fer-ho. Hem 
d’encertar-ho perquè per 
ara queda de moment 
en l’àmbit dels desitjos. 
Hem d’aprofitar que les 
tres xemeneies són ja 
un símbol, no només de 
Sant Adrià sinó de l’àrea 
metropolitana, i tenir un 
equipament d’àmbit in-
ternacional.

P. Les tres xemeneies 
són una oportunitat o un 
problema? 

R. Una oportunitat. 
Ara no tens platja, no tens 
passeig marítim, i això 
és una oportunitat per 
recuperar-ho i recuperar 
espai públic. Els terrenys 
són de propietat privada i 
la manera de recuperar-ho 
és fer una transformació 
urbanística. I ha de servir 
per Sant Adrià, no ha de 
ser un afegit, sinó quel-
com integrat perquè els 
adrianencs puguin treure 
profit. 

P. Fa poc es va crear 
la Mesa d’inclusió. Sant 
Adrià té moltes famílies en 
perill d’exclusió social? 

R .  E l  p ro g rama 
d’aliments arriba a més 
de 1.000 persones. Es 
va crear perquè ens vam 
donar compte que hi havia 
moltes entitats i persones 
que feien un munt de co-
ses per ajudar els altres. La 
idea era coordinar-los per 
aprofitar millor els recursos 
i fer-ho millor encara.  

P. En el seu programa 
parla d’adequar la gestió 
dels equipaments espor-
tius. Abans no es feia? 

R. Mira, fa quatre 
anys, als poliesportius 
de concessió, hi havia 
8.000 abonats. Ara, n’hi 
ha 4.000. A més, aquest 
model s’ha vist que grin-
yola en aquests moments 
de crisi. Per tant, hem de 
repensar-ho, veure quin 
és el punt d’equilibri i 
com ho hem d’acabar 

fent: si una cosa mixta, o 
municipal. L’esport com-
pleix una funció social 
molt important, i per tant 
hem de fer-ho bé. 

P. La piscina del Ricart 
encara està tancada. 

R. La vam tancar per 
dos motius: els diners per 
arreglar-la eren molts més 
dels que teníem previstos, 
i per tant no els teníem; 
i la segona pel dèficit 
que suposava. Quan la 
Generalitat et deu 4 mi-
lions d’euros que els has 
de posar tu, arriba un 
moment que has de fer 
alguna cosa. Com que 
Sant Adrià té tres pisci-
nes, vam decidir tancar 
una. A mi em sap greu 
per les persones grans 
que tenen dificultats de 
mobilitat. 

P. Aquest ajuntament 
està net de corrupció 
en el passat i en el pre-
sent? 

R. Sí, del tot. 
P. Què li manca i què 

li sobra a la ciutat? 
R.  L i  sobra tant 

d’atur. Li falta saber aca-
bar bé tots els plans que 
teníem en marxa. El pla 
de La Catalana, el pla de 
transformació de la Mina, 
les xemeneies. I millorar 
l’ocupació.  

P. Quin és el principal 
repte de la ciutat? 

R. Millorar el tema 
de l’atur, dissenyar bé el 
tema de les tres xeme-
neies i aprofitar les siner-
gies de la universitat.

P. Què li diria a la gent 
perquè confiés en el seu 
partit el 24 de maig? 

R. Hem demostrat 
que ho hem fet bé, tant 
en els moments bons 
com en els dolents. Hem 
demostrat la nostra sol-
vència, i quan tens de-
mostrada una cosa el 
sentit comú et diu que ho 
has de mantenir.    

Entrevista completa:
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Especial Eleccions Municipals

“Alguna cosa no funciona quan el ciutadà no 
veu el benefici de pagar els seus impostos”

MS

Entrevista amb Jesús “Chuso” García Bragado, alcaldable del PP de Sant Adrià a les eleccions municipals del 24 de maig.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Quin és el 

principal problema de la 
ciutat? 

Resposta. Sant Adrià 
ha estat una ciutat on la 
gent ha vingut perquè 
tenia molta indústria. I 
ara cal fer un replanteja-
ment per reindustrialitzar 
la ciutat. Òbviament, a 
nivell del segle XXI. Hem 
de preparar Sant Adrià 
per tot el que vindrà amb 
la universitat. 

Per exemple, el polí-
gon de Montsolís, dóna 
pena. Hem d’arreglar-ho 
per donar-li més atractiu. 
Parlar amb els propietaris 
perquè es posin les piles 
i sinó plantejar-se una 
expropiació i que Sant 
Adrià agafi el toro per 
les banyes. És clar que 
tenim unes dades d’atur 
insuportables, que es 
podrien rebaixar amb la 
reindustrialització.

P. Un dels punts al seu 
programa és la baixada 
d’impostos. Com quins?

R. Principalment, tots 
els impostos relacionats 
amb l’activitat econòmica. 
Cal posar-li-ho fàcil a tot 
aquell que vulgui iniciar 
un negoci a la ciutat i eli-
minar totes les traves que 
puguem. Especialment a 
les zones en les quals hi 
ha molta falta de comerç, 
com a La Catalana, tenir 
unes bonificacions altíssi-
mes, per exemple. 

En el cas del Mercat 
Municipal, cal posar uns 
models molt flexibles per 
a la gent que hi vulgui 
anar. Perquè és una apos-
ta molt arriscada compe-
tir amb el Mercadona. 

P. Correm el r isc 

d’obrir el Mercat al set-
embre amb moltes para-
des tancades? 

R. No és un risc, és 
la realitat. Vaig visitar fa 
poc el mercat provisional 
i la percepció és que 2 
de cada 3 dels paradis-
tes no aniran al nou. I 
l’altre dia em va arribar 
una instància d’un dels 
paradistes queixant-se de 
com l’ajuntament havia 
portat el tema. 

P. Al seu programa 
tenen propostes per aju-
dar a les persones més 
necessitades

R.  Sí ,  per exem-
ple, en el tema de l’IBI. 
L’ajuntament té molts 
problemes per cobrar 
l’IBI, sobretot en alguns 
barris. Jo prefereixo que 
ho paguin fraccionat que 
no que no ho paguin. 
Per això, cal educar a 
la gent perquè entengui 
que els seus drets també 
comporten obligacions. 
Perquè al final, i passa 
molt a Sant Adrià, el que 
paga més impostos és 
el que menys beneficis 
rep, i el que menys paga 
és el que està rebent 

més ajudes. Per exemple, 
tenim tancada la piscina 
Ricart a la zona en la qual 
segurament tots els veïns 
paguen els seus impos-
tos, o lluiten per complir 
amb les seves obligacions 
amb el consistori. Alguna 
cosa no funciona quan el 
ciutadà no veu el benefici 
de pagar els seus impos-
tos. A més, en aquest 
ajuntament es gasten els 
diners en coses que no 
són tan importants.   

P. Afirmen que faran 
servir la mateixa fórmula 
que a Badalona. A què es 

refereixen?
R. La recepta de Ba-

dalona funciona. Xavier 
García Albiol és una per-
sona que intenta solucio-
nar tots els problemes 
que pot, i els que no, li 
explica al ciutadà que no 
pot arribar fins a tot. És 
una persona que escolta 
al ciutadà i que intenta 
solucionar tots els seus 
problemes. La ciutadania 
ha vist que el seu treball 
té resultats, per això fa-
rem servir la seva fórmula 
en el terreny de la segure-
tat, de l’incivisme, etc. 

Per exemple, aquesta 
ciutat té molts proble-
mes de falta d’efectius 
policials. Els caps de se-
tmana estan en quadre. 
Ara han tret convocatòria 
de places de policia quan 
sabien perfectament que 
no poden fer-ho perquè 
porten anys incomplint 
la llei d’estabilitat pressu-
postària. Per tant, primer 
cal solucionar aquest 
tema per poder tenir més 
policia i deixar de tenir 
zones molt insegures a 
Sant Adrià. 

P. Parlen de guettos i 
pisos patera. Són proble-
mes realment importants 
a la ciutat? 

R. En determinades 
zones sí. Cal intentar 
evitar que això es pro-
dueixi. A Badalona era 
una realitat, i per tant cal 
evitar que per la pressió 
que s’està fent a Ba-
dalona això se’n vagi a 
Sant Joan Baptista, Sant 
Adrià Nord i a la Mina. 
Per controlar això cal 
tenir una policia efectiva 
i regenerada.   

P. Un dels focus 
d’atenció ara és el front 
litoral. Què pensen que 

ha de fer-se a la zona?
R. És el gran projecte 

que falta per fer. Per a 
nosaltres, el prioritari ha 
de ser la prolongació del 
tramvia fins al port de 
Badalona, perquè generi 
més permeabilitat. També 
la regeneració de les plat-
ges, amb el que crearíem 
un focus d’atracció per a 
tot l’àrea metropolitana.

Tot l’espai que queda, 
penso que com a zona 
industrial tenim altres 
llocs més idonis. Caldria 
combinar habitatge de 
luxe amb una altra de 
protecció oficial, i en la 
mesura del possible con-
servar les xemeneies.

P. Què li falta i què li 
sobra a la ciutat?  

R. Indústria per donar 
treball als adrianencs. I 
li sobra incivisme i falta 
educació per aquesta 
part. Ambdues són so-
lucionables amb tan sol 
posar un mínim d’interès 
per conseguir que Sant 
Adrià sigui una ciutat 
agradable per viure.

P. Quin és el principal 
repte de Sant Adrià?   

R. Saber aprofitar 
l’oportunitat que por-
tarà la universitat. Per a 
això cal tenir unes zones 
atractives per a la indús-
tria del segle XXI i del 
coneixement. 

P. Què li dirien al vo-
tant perquè fiqui la seva 
papereta a l’urna el 24 
de maig?   

R. Que segueixi con-
fiant en nosaltres. 

 Entrevista completa:
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“Hem fet de pal de paller ideològic i de 
posicionament dins de l’equip de govern”

MS

Entrevista amb Gregorio Belmonte, alcaldable d’ICV-EUiA de Sant Adrià a les eleccions municipals del 24 de maig.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Ser socis 

de govern, dóna punts o 
desgasta? 

Resposta. A nosaltres 
ens dóna punts. Primer 
perquè hem anat creixent 
des de que estem en el 
govern. Segon perquè 
podem demostrar en les 
nostres àrees de govern 
les formes que tenim de 
fer política, les prioritats, 
la participació que do-
nem a la gent que està 
al voltant de les nostres 
regidories. I a més perquè 
en aquesta legislatura en 
la que el PSC ha patit 
un trencament intern, 
la sensació que té part 
de la ciutadania és que 
nosaltres hem fet de pal 
de paller ideològic i de 
posicionament dins de 
l’equip de govern.   

P. Quina és l’empremta 
de la seva gestió?

R.  Les pol í t iques 
d’educació. En aquesta 
legislatura hem posat en 
marxa tres tipus de beca, 
hem complementat les 
beques menjador, hem 
posat en marxa beques 
de continuitat educativa, 
hem fet convenis amb 
les escoles de primària i 
secundària públiques per 
fer beques de material i 
sortides escolars. El mo-
del d’escola bressol, que 
és un model de gestió 
pública, de referència i 
de qualitat. També hem 
potenciat molt el tema de 
l’orientació als joves. I tot 
fent partícep a la comuni-
tat educativa mitjançant 
el Consell Escolar Munici-
pal, que és un òrgan molt 
actiu i participatiu.

En medi ambient 
hem fet tot un programa 
d’eficiència energètica 
en les instal·lacions mu-
nicipals. 

Al Mercat Municipal 
el Gregorio Camacho ha 
fet una bona tasca, inten-
tant desencallar el tema 
de l’obra i canviant les 
condicions dels paradis-
tes perquè el Mercat no 

sigui un desert.
I la Irene també ha 

fet una bona feina amb 
la igualtat, en la millora 
de la qualitat de l’oferta 
del CIOD en el terreny de 
la formació, i s’ha variat 
el protocol de violència 
de gènere. 

A més hi ha altres 
decisions de l’equip de 
govern que després és 
difícil dir què ha aportat 
cadascú. Però considero 
que ICV-EUiA ha estat la 
barrera ideològica que ha 
fet que l’equip de govern 
tingués límits d’esquerres 
molt marcats. Ha estat 
una legislatura difícil en 
la que el PSC ha comprat 
algunes idees de CiU i de 
PxC. Per exemple, en la 
cooperació i la solidaritat 
el PSC va estar d’acord 
en fer una consultar per 
preguntar la gent si en-
viàvem el 0,7% a la co-
operació internacional. 

P. Quin és el principal 
problema de la ciutat?

R. Tenim una tasa 
d’atur alta, una baixa for-
mació en línies generals 
de la població, i una man-
cança en les polítiques 
d’infància i joventut.  

P. Quines són les se-
ves propostes per crear 
ocupació?  

R. S’ha d’invertir més 
en plans ocupacionals, 
no només en la via pú-
blica, sinó per atendre a 
la gent gran, als centres 
educatius, reforç escolar, 
etc. S’hauria de prioritzar 
en promoció econòmica 
amb una aportació de 
100.000 euros anuals per 
promoure les cooperati-
ves socials. 

És veritat que tenim al-
gunes oportunitats com el 
front litoral, la universitat, 
que poden fer que ho ha-
gui propostes d’ocupació. 
L’ajuntament ha de ser 
actiu en aquest terreny. 

P. En el front litoral, 
què pensen que s’hauria 
de fer?

R. La nostra opinió és 
que s’ha d’estudiar bé. 
La nostra prioritat és que 
hauria de ser un espai per 
Sant Adrià, no privatitzat. 
Però sobretot pensem 
que hauríem de ser ima-
ginatius i que hi hagui 
activitat econòmica neta, 
sostenible i relaciona-
da amb noves propostes 
econòmiques. No només 
pensem en habitatges. 

Però no volem pro-
metre que no hi haurà un 
barri. Si finalment hi ha un 
barri, que sigui integrat a 
la ciutat, amb habitatge 

públic, amb els equipa-
ments necessaris i de 
referència per la ciutat.

P. Les xemeneies són 
un problema o una opor-
tunitat?

R. Avui no són un pro-
blema. Són un espai que 
es pot mantenir tranqui-
lament perquè és formigó 
pur. Però l’ajuntament 
sol no pot fer res allà. Hi 
podria haver una part pri-
vada que pugui potenciar 
que es pugui fer quelcom 
públic. Les propostes de 
fer oficines, un hotel o ha-
bitatges, no em semblen 
malament. Perquè si tenim 
un espai de referència 
això ens permet que hi 
hagui un fluxe econòmic 
per la ciutat. 

   P. Al seu programa 
afirmen que és important 
que el Consorci de la 
Mina, que enguany havia 
de desaparèixer, continuï. 
Per què?

R. Perquè queda molt 
per fer a la Mina. És un 
barri que Barcelona no 
pot donar-li l’esquena, 
i la Generalitat tampoc. 
Hem fet un pla de trans-
formació social que s’ha 
quedat curt per l’arribada 
de la crisi. Precisament, 
qui primer paga la crisi és 
la gent menys formada i 

que està més precària al 
món laboral. I això, amb 
una concentració tan alta, 
l’ajuntament no ho pot 
gestionar. 

I parlo de temes so-
cials, i no de segure-
tat, on el Consorci no 
té competències, sinó el 
Departament d’Interior. 
La venda de drogues està 
disparada al barri. I això sí 
que s’ha de fer, erradicar 
la venda de droga faria 
que la Mina fes un tomb 
importantíssim.   

P. També afirmen 
que cal un pla municipal 
d’atenció i intervenció so-
cial. En què consistiria?

R. Primer seria la 
continuitat dels ajuts 
d’emergència. Segon, 
estudiar la implantació 
de propostes alimentàries 
a algunes escoles. Fer 
subvencions a aquelles 
famílies que pateixen 
pobresa energètica. Tres, 
tot el tema d’educadors 
de carrer. I tornar a donar 
subvencions a les entitats 
que treballen amb infàn-
cia i joventut.  

P. Parlen de donar 
més democràcia i trans-
parència al consistori.

R. Sí, hem de mi-
llorar els aspectes de 
transparència i ser, per 
exemple, més didàctics 
a l’hora d’explicar els 
pressupostos. Nosaltres 
quan parlem de més de-
mocràcia ens referim a 
l’empoderament de la 
ciutadania. Perquè la si-
tuació dels ajuntaments 
és feble davant d’altres 
administracions. Com la 
Generalitat, que no ens 
paga l’escola bressol. I 
la ciutadania et protesta 
a tu, no a la Generali-
tat. Per lluitar amb altres 
administracions el que 
s’ha de fer és formar i 
empoderar la ciutadania, 
donar-li informació. Per-
què se senti orgullosa del 
seu ajuntament. Per això 
les nostres propostes són 
uns pressupostos fets de 
forma participativa, fer 
rendició de comptes cada 
any, audiències públiques 

mensuals, i una taula 
de gestió i contractació 
pública.    

P. Què li manca i què 
li sobra a Sant Adrià?

R. Li manca una es-
cola de primària al barri 
de la Mina. Potenciar La 
Catalana. Un auditori o 
espai polivalent de 200-
250 butaques per fer 
teatre i altres activitats. 
Ens falta també una po-
lítica esportiva de base a 
les escoles.

Li sobra l’oferta cul-
tural de Barcelona. I eti-
quetar als grups i a les 
persones.     

P. Quin és el principal 
repte que té la ciutat?

R. La infància i la jo-
ventut, perquè està mas-
sa engolida per Barcelona 
i Badalona. Per exemple, 
l’Escola de Música s’ha 
d’ampliar perquè pugui 
arribar a gent que no se 
la pot permetre. L’oferta 
per la infància i la joventut 
està massa centrada a la 
Mina, cal més propostes 
interessants a la resta de 
la ciutat.

I com a ajuntament, 
el principal repte és la co-
ordinació de les polítiques 
socials.  

P. Tenen por dels par-
tits emergents?

R. No. El que em 
preocupa d’aquests mo-
ments és que la gent 
s’emocioni amb alguns 
projectes que no tenen 
una solució de la nit al 
dia, i que la gent entri en 
frustració. El sistema és 
molt complicat i la crisi 
és molt dura i profunda. 
El sistema capitalista té 
moltes eines per tenir-
nos entretinguts. Hi ha 
forces polítiques que avui 
poden il·lusionar però 
sense l’empoderament 
de la ciutadania és molt 
difícil. Un vot no canvia 
les coses. 

 
 
Entrevista completa:
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“A Sant Adrià manquen idees per aixecar 
el cap dins de l’àrea metropolitana”

MS

Entrevista amb Xavier Soley, alcaldable de CiU de Sant Adrià a les eleccions municipals del 24 de maig.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és el 

Xavier Soley? 
Resposta. Sóc nascut 

a Sabadell però acollit i 
molt bé a Sant Adrià des 
de fa vuit anys per motius 
de parella. Sempre havia 
participat molt de la vida 
associativa, sobretot en 
la vessant de l’educació 
en el lleure, i m’havia 
interessat molt la política 
des de ben jove. Vaig es-
tudiar dret, no he exercit 
mai com a advocat per-
què sempre he treballat 
a l’administració com a 
funcionari en diversos 
departaments. Ara mateix 
estic en l’àmbit de serveis 
socials, i després de pas-
sar més de deu anys en 
l’àmbit de la infància ara 
estic de director d’una 
residència de gent gran 
a Santa Coloma de Gra-
menet. 

P. En la seva llista hi 
ha molta gent indepen-
dent. Per què era impor-
tant això?

R. Primer perquè des-
prés del passat estiu vam 
començar a parlar amb 
ERC per fer una llista con-
junta a les municipals. Al 
final va ser que no.  

P. I per què no? 
R. Per part d’Esquerra 

van considerar, seguint 
el raonament que havia 
fet Oriol Jonqueres i el 
president Mas, que no 
seria una situació òpti-
ma. Però sí vam arribar a 
l’acord que alguns punts 
dels nostres programes 
fossin comuns, en l’enfoc 
de país, del procés sobi-
ranista i el caminar cap 
a l’independència. Tot i 
així em sap greu que no 
haguem anat plegats en 
una única llista. 

A conseqüència vaig 
buscar perfils que em po-
guessin acompanyar de 
procedència molt diversa 
però amb dos comuns 
denominadors: tenir clar 
que volguessin treballar 
per la ciutat amb ganes, 
i una idea de país. Cal dir 

que la primera en qui vaig 
pensar i li vaig proposar 
anar de segona va ser la 
Mireia Hernàndez, que 
per raons personals ho 
va declinar.

Estic molt content 
de la llista, amb els set 
primers llocs ocupats per 
persones que provenen de 
la societat civil i d’altres 
àmbits polítics. I després, 
en un segon terme, mili-
tants de la formació. 

P. Al seu programa 
afirmen que aquests qua-
tre anys no s’ha fet gaire-
bé res a la ciutat, que és 
un final de cicle.   

R. Sí, per un cantó 
hi ha hagut dues parts. 
La del Sito, un molt bon 
alcalde que per mi a les 
darreres eleccions no 
tenia motivació per pre-
sentar-se i això va marcar 
aquests primers dos anys 
de legislatura. I una sego-
na part, marcada per la 

decisió del PSC de posar 
a Joan Callau com a al-
calde i la ruptura dins del 
PSC que s’ha preocupat 
més de les seves lluites 
internes. Això s’ha traslla-
dat a la resta del ple i del 
consistori i s’ha reflectit 
en la manca de projectes 
per tirar endavant. A més, 
l’actual alcalde necessita 
la legitimació de les urnes 
per consolidar-se. 

P. Quin és el principal 
problema de la ciutat?

R. Doncs que dins 
de la comarca del Bar-
celonès, Sant Adrià és el 
campió en l’índex d’atur.  

P. Com es pot aturar?
R.  No és fàcil, i qui 

digui que té la solució 
màgica menteix o no 
coneix la realitat. El que 
sí que és fonamental és 
que des de l’ajuntament 
es pugui ajudar i animar a 
totes aquelles empreses 
i gent emprenedora a 

establir-se a Sant Adrià. 
Si l’actitud de l’equip 
de govern és reàcia i de 
poca facilitació, això va 
en contra de la creació 
de llocs de treball. 

P. El Mercat podrà 
dinamitzar l’economia?

R. El Mercat ha de 
ser un nucli de dinamit-
zació comercial de Sant 
Adrià Nord. Ara bé, el 
que estic veient és que 
aquests darrers anys, a 
conseqüència del desgast 
de l’equip de govern es-
tem provocant una situa-
ció molt perillosa perquè 
aquest mercat arrenqui 
en condicions.

Tenim uns paradistes 
que tenen serioses difi-
cultats per assumir els 
costos que implica venir 
al mercat nou. S’ha fet 
darrerament una modifi-
cació del prec de condi-
cions però entenc que no 
és suficient. L’ajuntament 

no ha d’esperar amb els 
braços creuats a veure 
què fan els paradistes, 
hem de fer el que sigui 
perquè el 100% dels pa-
radistes que van anar al 
mercat provisional puguin 
anar al nou amb con-
dicions. No ens podem 
deixar pel camí a la meitat 
dels paradistes. No és 
culpa seva, sinó de les 
condicions que ha posat 
l’ajuntament.  

P. Un altre focus im-
portant és el front del lito-
ral. Què es pot fer allà?

R. Hem de ser cons-
cients que la propietat 
és privada. I si volem fer 
tot un espai públic de 
zona verda etcétera, el 
primer que s’ha de fer és 
comprar-lo. I aquí tenim 
un problema perquè no 
tenim diners. Per tant, 
hem de buscar un equi-
libri entre els interessos 
dels propietaris i els de la 
ciutadania que vol gaudir 
dels terrenys que estan 
al davant del mar. El que 
no podem fer és esperar 
a veure què passa. En 
tot cas, s’ha de planificar 
primer el que volem fer, 
tenint en compte que els 
particulars han de treure 
un profit. Hem de deixar 
que facin unes edifica-
cions i uns equipaments 
privats. I, per altra banda, 
preservar molt bé l’espai 
públic, les zones ver-
des, els espais lliures, els 
equipaments comunitaris 
d’interés per la ciutat i 
d’interés supramunici-
pal. Jo soc partidari de 
preservar les tres xeme-
neis i la sala de turbines 
com a exponent del pa-
trimoni històric industrial 
d’aquest país. Però això 
se’ns escapa d’aquest 
municipi i em d’intentar 
que l’Àrea Metropolitana, 
la Diputació i la Generali-
tat hi participin. 

Però el que s’ha de 
fer ja és la unió del pas-
seig marítim entre Sant 
Adrià i Badalona. I, per 
altra, que la connexió 
entre les dues ciutats per 
l’Avinguda Maristany no 

sigui de tercer món. 
P. Què li manca i què 

li sobra a Sant Adrià?
R. Li manquen pro-

jectes i idees per part 
de l’equip de govern per 
poder aixecar el cap dins 
de l’àrea metropolitana 
amb el gegant Barcelona 
al costat. Sant Adrià s’ha 
de fer valdre tenint uns 
elements per gaudir de 
la ciutat molt sensacio-
nals, com el part fluvial, 
el front del litoral que és 
l’enveja d’altres ciutats 
de la zona.   

P. I què li sobra?
R. Crec que no li sobra 

res. Li falta més ambició, 
Sant Adrià ha de fer un 
salt, com ha fet Santa Co-
loma. Hauríem de millorar 
la relació entre aquests dos 
municipis i Badalona. 

P. Quin és el principal 
repte que té Sant Adrià?

R. Primer, que els ciu-
tadans adrianencs tinguin 
un millor benestar i per tant 
puguin tenir més ocupació. 
Això redundarà en tot. Cal 
pensar en les persones. 
Altres reptes, més urba-
nístics, són l’oportunitat 
del front del litoral, que 
també redundarà en una 
major ocupació. 

P. Què li diria al vo-
tant perquè el 24 de maig 
agafés la seva papereta i 
la fiqués a la urna?

R. Que potser des-
prés de tants anys toca 
canviar. Que després de 
veure que el projecte 
està esgotat i hi ha hagut 
un  cert acomodament 
del PSC i dels seus so-
cis d’ICV-EUiA, toca un 
canvi. Però un canvi amb 
gent que toqui de peus a 
terra, que conegui la ciu-
tat, i que sigui conscient 
de les dificultats que hi 
ha. Que tinguin ganes de 
transformar les coses que 
no funcionen.  

 
Entrevista completa:
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“Els polítics de Sant Adrià han viscut 
d’esquenes a la realitat i a la ciutadania”

MS

Entrevista amb Alejandro Guijo, alcaldable de PxC de Sant Adrià a les eleccions municipals del 24 de maig.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és Ale-

jandro Guijo?  
Resposta. Sóc un 

home de 38 anys nascut a 
Santa Coloma de Grame-
net. Em considero caste-
llà i català, tinc estudis de 
director de seguretat inte-
gral i de cures d’auxiliar 
d’infermeria. Ara mateix 
estic acabant un grau su-
perior d’integració social. 
Actualment treballo a 
l’administració pública. 

P. El seu lema “Primer 
els de casa” ha fet que 
la gent digui de vostès 
que són un partit racista 
i xenòfob.  

R. No som ni racistes 
ni xenòfobs. Conside-
rem que amb els pocs 
recursos que tenen les 
administracions i que no 
arriben a tothom, el na-
tural és que primer s’ha 
de satisfer les necessitats 
de les persones d’aquí, de 
casa. Les persones que 
porten tota la vida amb la 
seva suor i el seu treball 
contribuint al país. El dia 
que hi hagi recursos per 
a tothom, ja ajudarem a 
tothom.   

P. En aquesta cam-
panya han fet seva la 
paraula casta. Per què?   

R. PxC és un partit 
que es va fundar l’any 
2003, i des del 2006 ja 
porto escoltant la paraula 
casta en el partit. Per mi 
la casta és la gent que 
ha fet de la política una 
manera de viure. S’han 
acostumat a viure de la 
política i s’han quedat 
enquistats.  

P. Quin és el principal 
problema de la ciutat?

R. 4.000 aturats, 
aquest és el principal 
problema que hi ha.   

P. Quin és el seu pro-
blema per rebaixar aques-
ta xifra?   

R. Això dóna molt 
de si. Per exemple, du-
rant aquests quatre anys 
l’ajuntament ha anat 
veient com tancaven 
molts petits comerços i 

no ha fet cap pla de xoc. 
Nosaltres hem presentat 
mocions en el ple per 
reduir un 50% l’impost 
d’ocupació de via pública 
per a les terrasses dels 
bars, i ens han dit que no. 
Han preferit deixar morir 
un negoci que recaptar 
menys. 

També hem demanat 
amb diverses mocions 
reduir l’impost d’obertura 
de negocis i també ens 
han dit que no. Pensem 
que és una barbaritat 
cobrar 835 euros a una 
persona que vol obrir un 
negoci. 

Després, els plans 
d’ocupació nosaltres 
sempre hem demanat 
que es prioritzi a gent de 
Sant Adrià, de casa. I ens 
han dit que no.

P. Una altra de les 
oportunitats per a la ciu-
tat és el front litoral. Què 
pensen que ha de fer-se 

a la zona?
R. He estat en una 

de les reunions que 
s’han fet. Vaig escoltar 
a l’arquitecte i a l’alcalde 
i em va semblar interes-
sant. Però en preguntar 
qui ho anava a pagar em 
van dir que un promo-
tor, perquè l’ajuntament 
no pagaria res. En pre-
guntar quants promotors 
s’havien interessat em 
van dir que cap. No sé si 
la realitat que veu l’alcalde 
és diferent a la qual veig 
jo, però crec que amb 
la que està caient no sé 
quin constructor pot dur a 
terme aquesta obra faraò-
nica. Solament traslladar 
el tramvia costava dos 
milions d’euros. Crec que 
l’alcalde està venent fum, 
com va fer amb el vaixell 
hotel, que al final va aca-
bar a Gibraltar, o amb la 
discoteca Amnèsia.  

P. Afirmen al seu pro-

grama que l’ajuntament 
ha de ser més obert i 
transparent. 

R. Per descomptat. 
Ells diuen que són molt 
transparents, però, per 
exemple, han fet plens a 
les 8 del matí d’un diven-
dres. El Viure, que abans 
es repartia en totes les 
cases, ara es deixa en 
quatre llocs. No sé, es 
pot fer una revista amb 
un altre tipus de paper, 
mirar altres impremtes. A 
la pàgina web, no es pot 
consultar cap currículum 
dels regidors. Això és 
transparència, mostrar 
a la gent qui és qui a 
l’ajuntament. I això no 
costa diners. 

Altres coses que es 
poden fer per millorar 
la transparència, i que 
tampoc costa diners, és 
publicar els béns patrimo-
nials dels representants 
públics. 

També vam proposar 
canviar el ROM, perquè la 
gent al final dels plens po-
gués intervenir i fer pre-
guntes. Retransmetre el 
ple per streaming, també. 
Donar la informació dels 
pressupostos a l’oposició, 
per exemple, amb més 
temps perquè el puguin 
analitzar, i no solament 
uns pocs dies. No dic 
que aquest ajuntament 
no sigui transparent, però 
té molt a millorar. 

P. Parlen molt de la 
seguretat. Sant Adrià és 
una ciutat tan perillosa? 

R. L’any 2007, el cap 
de la policia local de Sant 
Adrià va fer un informe 
en el qual afirmava que 
la ciutat necessitava 15 
agents més. Aquests 15 
agent mai van arribar, de 
fet s’han anat amortitzant 
places aquests últims 
anys. Si abans de la crisi 
necessitàvem 15 agents 
més, durant la crisi, en la 
qual la gent ha perdut la 
feina i està en dificultats 
i ja sabem on condueix 
això en alguns casos, 
crec que és obvi que fan 
falta més policies. Ara 
presumen que han tret 
quatre places, però no és 
així, de les amortitzades 
estan reposant places.

Després, els mitjans 
dels policies. En el mes 
de gener, van anar uns 
quants policies al ple per 
reivindicar més mitjans. 
Va haver-hi un moment, 
que solament tenien un 
vehicle que funcionés. 
Era lamentable. Van fer 
pressió i van aconseguir 
uns vehicles, però són 
insuficients.

Què si la ciutat és 
insegura? Home, han 
passat esdeveniments 
greus a la ciutat durant 
aquesta última legisla-
tura. Per sort no molts. 
Però tenim problemes 
també amb l’incivisme. 
Tothom veu com estan 
de bruts els carrers, que 
es tiren mobles vells quan 
la gent vol. I tot això està 
relacionat amb la falta de 
policia. 

P. I per què seria tan 
perillós que hi hagués una 
mesquita a Sant Adrià?

R. Nosaltres no diem 
que sigui perillós, tan sols 
dic que les mesquites han 
d’estar als afores de la 
ciutat, en un polígon per 
exemple, on no molestin 
a ningú. 

P. Què li falta i que li 
sobra a la ciutat?

R. Li falta treball i 
il·lusió, la gent està molt 
desanimada. Li sobren 
els polítics que ha tingut 
fins ara que han viscut 
d’esquena a la realitat i a 
la ciutadania. Per exem-
ple, nosaltres vam dema-
nar reduir en un 30% els 
sous de tots els regidors, i 
ens van dir que no. Diuen 
que estan dins de la llei, 
però no crec que sigui 
coherent que l’alcalde 
d’una ciutat amb 4.000 
aturats cobri 54.000 
euros. Tampoc és normal 
que hi hagi més regidors 
amb dedicació exclusiva 
que a Sant Cugat, que té 
molta més renda per cà-
pita i 80.000 habitants. A 
més, dels dos assessors 
polítics. Viuen d’esquena 
a la realitat. A mi em faria 
vergonya cobrar 54.000 
euros i veure el que hi ha 
pel carrer.   

P. Quin és el principal 
repte de futur?

R. Recuperar la il·lusió 
de la gent. Que tothom 
tingui feina i se senti a 
gust a la ciutat.    

P. Què li diria a la gent 
de Sant Adrià perquè el 
24 de maig fiqués la seva 
papereta en l’urna?

R. Que confiï en no-
saltres. Som un partit 
amb gent d’aquí, que 
comparteix els seus pro-
blemes.

Entrevista completa:
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TUSGSAL manté la lluita als jutjats per 
obtenir la concessió del Nitbus

Badalona.-
El Tribunal Superior 

de Justícia de Catalunya 
té l’última paraula. Ell 
s’ha de pronunciar sobre 
el recurs contenciós ad-
ministratiu que ha inter-
posat contra la resolució 
del Tribunal Català de 
Contractes del Sector 
Públic desestimatòria del 
recurs interposat con-
tra la decisió de l’AMB 
d’excloure-la de la licita-
ció de la contractació del 
servei públic de transport 
col·lectiu urbà de viatgers 
nocturn a Barcelona i al-
tres municipis de l’àmbit 
nord de Barcelona (el 
Nitbus), acollint-se a una 
presumpta errada admi-
nistrativa. 

TUSGSAL sol·licita, 
d’igual manera, l’adopció 
de mesures cautelars per 
a la paralització del pro-

cediment perquè la seva 
oferta no ha estat valo-
rada. De no prosperar el 
recurs, l’adjudicatari seria 
la multinacional britànica 
ALSA, en ser l’única ofer-
ta del concurs.

No és tracta d’una 
qüestió baldera. És una 
concessió amb una dura-
da màxima de set anys 
valorada en 106 milions 
d’euros i afecta 163 llocs 
de treball que actualment 
desenvolupen els treballa-
dors de TUSGSAL. Malgrat 
que ALSA hauria de subro-
gar-se els treballadors, els 
sindicats no hi tenen cap 
confiança. La concessió 
està en risc, però també ho 
està el model d’empresa, 
basada en la participació 
dels treballadors en la pre-
sa de decisions. 

La decisió d’excloure 
TUSGSAL  de l  con -
curs, sense ni valorar-

ne l’oferta tècnica ni 
l’econòmica,  la va pren-
dre l’AMB perquè, se-
gons diuen, “TUSGSAL 
va incomplir el plec de 
condicions en no acre-
ditar la disposició d’uns 
terrenys a Sant Adrià, 
al barri de La Catalana, 
on s’havia de construir 
una cotxera”. L’empresa 
respon que “sempre 
s’ha comptat amb els 
terrenys, perquè així ens 
ho va garantir l’alcalde 
Joan Callau –PSC-  i la 
regidora d’Urbanisme, 
Ruth Soto. Una promesa 
feta des del mes juny en 
què es van començar a 
fer els tràmits. Estava 
pactat l’import i redac-
tat el projecte, cosa que 
podem demostrar i des-
motrarem en el moment 
oportú”. L’Ajuntament 
ni nega ni desmenteix 
l’empresa, i admet que 

podrien haver atorgat 
una llicència d’ocupació. 
No ho van fer.

Què  h a  p a s s a t , 
doncs? Què ha fallat? 
Ningú ho sap del cert. A 

TUSGSAL mantenen que 
l’acord amb l’Ajuntament 
era un fet i denuncien una 
mà negra en el procés 
d’adjudicació. Fa mesos 
ja van sorgir notícies que 

el seu antic conseller de-
legat, Fermín Casquete, 
havia filtrat informació 
confidencial de TUSGSAL 
a ALSA per a la prepara-
ció de la seva proposta.

L’empresa té el suport incondicional d’institucions i ciutadans de Badalona, Santa Coloma i Sant Adrià.

TUSGSAL

La plantilla actual del Nitbus és de 163 persones, i ha dut a terme diverses accions per demanar explicacions per l’exclusió TUSGSAL de la licitació de la contractació del servei.   

Suport institucional 
unànime

El suport institucio-
nal a TUSGSAL ha estat 
unànime. A Badalona, a 
Santa Coloma de Grame-
net i Sant Adrià de Besòs 
s’han aprovat mocions 
de suport. El ple de Bada-
lona va aprovar per una-
nimitat  una declaració 
institucional, en la qual 
recorden que “aques-
ta empresa gestiona el 
servei des de fa 23 anys 

amb uns immillorables 
estàndards de qualitat i 
un servei altament valo-
rat per administracions 
i ciutadans”. Badalona 
insta l’AMB a “obrir i 
valorar l’oferta tècnica i 
econòmica de TUSGSAL” 
i li demana que paralitzi 
el procés d’adjudicació 
fins que no hi hagi una 
sentència ferma. Per la 
seva banda, el plenari 
de l’Ajuntament de San-
ta Coloma va aprovar 

per unanimitat una mo-
ció de suport, així com 
l’Ajuntament de Sant 
Adrià també va mani-
festar el suport als tre-
balladors de TUSGSAL. 
Resulta paradoxal que el 
propi alcalde i la regidora 
d’Urbanisme hi donessin 
suport tenint en compte 
que, segons TUSGSAL, 
són els responsables de 
la situació produïda.

L’empresa ha rebut 
també nombroses mos-

tres de suport cívic. Més 
de 4.000 persones s’han 
agregat al grup de Facebo-
ok “Jo sóc Nitbus” i més 
de 2.000 han penjat fotos 
a la xarxa portant missat-
ges i samarretes amb el 
hastag #josocnitbus.

TUSGSAL: model 
d’economia social

E l s  o r í g e n s  d e 
TUSGSAL es remunten 
al 1956 quan es crea 
Transportes Urbanos SA, 

TUSA, un nom que fa 
fortuna a la ciutat. Quan 
el 1985 l’empresa fa 
fallida, un nombrós grup 
de treballadors  deci-
deix fer-se’n càrrec i crea 
Transportes Urbanos de 
Badalona Sociedad Anó-
nima Laboral (TUBSAL),  
que el 1998 es recon-
verteix en Transportes 
Urbanos y Servicios Ge-
nerales SAL (TUSGSAL) 
per diversificar-se. Al llarg 
de tot aquest temps, la 

companyia es manté fidel 
als plantejaments funda-
cionals: és una empresa 
creada i gestionada pels 
treballadors, la majoria 
accionistes. Un model 
d’economia social que 
prioritza en el treball la 
“creació d’un ambient 
que afavoreixi el desen-
volupament de les capa-
citats personals”. Tothom 
els reconeix haver assolit 
l’excel·lència gràcies a 
aquest model.

TUSGSAL
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“A Sant Adrià li manca governabilitat, 
transparència i capacitat d’arribar al ciutadà”

MS

Entrevista amb Rubèn Arenas, alcaldable d’ERC de Sant Adrià a les eleccions municipals del 24 de maig.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és el 

Rubèn Arenas? 
Resposta. És un far-

macèutic, que per tant té 
una professió que parla 
de la vocació cap a les 
persones. Que creu que 
en aquest moment el mi-
llor que pot fer és posar 
el seu granet de sorra per 
construir un Sant Adrià 
millor des de les institu-
cions. Ja ho havia fet des 
de l’activisme indepen-
dentista i dins del partit, 
per construir un nou país 
net i just.

També m’agrada ex-
plicar que els meus avis i 
el meu pare són andalu-
sos, castellanoparlants a 
casa. Per tant, la indepen-
dència no és només pels 
que estan convençuts 
com una forma identi-
tària sinó que és igual la 
llengua que parlis i d’on 
véns, allò important és 
cap on anem.     

P. Van parlar amb CiU 
per fer una llista conjunta 
però des d’ERC van deci-
dir que no. Per què?

R. Va ser una propos-
ta de l’Assemblea, però 
nosaltres enteníem que 
el millor que podíem fer 
per la independència era 
amplificar el vot. Que la 
gent pugui decidir un mo-
del de ciutat, de país, i a 
més a més que sigui inde-
pendentista. Per això era 
millor tenir dues opcions, 
la del centre-esquerra que 
representem nosaltres i 
el model que representa 
CiU. Però vull deixar clar 
que no van dir que no 
perquè sí, sinó que vam 
pensar que era millor 
fer-ho d’aquesta manera 
perquè els resultats per 
l’independentisme a Sant 
Adrià seran millors.  

P. Quin és el principal 
problema que té Sant 
Adrià?  

R. De problemes en 
té molts, com recollim al 
nostre programa que ha 
estat molt treballat des 
de la base. Volem posar 

l’accent en el fet que és 
indignant que Sant Adrià 
tingui un 23% d’atur. 
Aquesta és la dada més 
colpidora i que primer 
volem tractar.

P. Què faran respecte 
aquest tema?

R. Un pacte local per 
l’ocupació que integri tots 
els actors possibles per 
trobar mesures concretes 
que puguin pal·liar aques-
ta taxa d’atur. És evident 
que sols no podrem i que 
necessitem l’ajuda de la 
resta d’administracions 
supramunicipals.    

P. Altres temes en 
que posen l’accent?

R. El pla d’usos del 
riu, que no està defi-
nit i que provoca tota 
una sèrie de problemes. 
També la protecció del 
delta del Besòs, amb 
una inversió realista per 
l’ajuntament. 

P. I la independència.
R. És clar, nosaltres 

volem la independència 
del nostre país. Per tant, 
el primer que farem serà 
una moció per incloure 
Sant Adrià en l’Associació 
de Municipis per la Inde-
pendència. 

També volem treballar 
per la tranquilitat i el des-
cans dels veïns. Posarem 

a disposició de la gent 
els informes audiomètrics 
que es realitzin. Primer 
perquè es compleixi la 
legislació vigent i segon 
perquè el ciutadà ho pu-
gui verificar i pugui fer tot 
el que estigui a la seva 
mà per defensar els seus 
drets. I que l’ajuntament 
l’acompanyi i el recolzi, 
perquè els veïns ens deien 
que se sentien abando-
nats per l’ajuntament, 
que prioritzava l’activitat 
econòmica per sobre els 
descans dels veïns. I les 
dues són importants.  

P. També parleu d’un 
ajuntament més obert.

R. Sí, aquest és un 
dels nostres punts estre-
lla. Partim d’una situa-
ció d’opacitat al nostre 
ajuntament per molt que 
ho neguin. Amb la nova 
pàgina web hem perdut 
una gran oportunitat, per-
què si ja costava trobar la 
informació a l’antiga ara 
costa més. La ciutadania 
té dret a poder consultar 
en qualsevol moment 
tota la informació que 
vulgui. Hem de construir 
un ajuntament amb pa-
rets de vidre. Que la gent 
senti aquest ajuntament 
seu, i això és fonamental 
si volem que la gent se 

senti orgullosa de Sant 
Adrià. Per això cal tenir 
més transparència. 

P. Els ciutadans no 
se senten orgullosos de 
Sant Adrià?

R. No tant com ens 
agradaria. Encara tenim 
el llaç del passat, de ser 
ciutat dormitori. Fins i 
tot ens adonem que els 
propis habitants no saben 
escriure el nom de la seva 
ciutat. Això indica alguna 
cosa. I no és culpa de la 
gent, sinó de les admi-
nistracions, que no han 
donat motius perquè la 
gent se senti orgullosa i 
han posat la ciutadania 
d’esquenes al seu ajun-
tament. 

Hem de fer un salt 
qualitatiu per aconse-
guir que Sant Adrià se 
senti orgullosa del que 
és. Que es miri al mirall i 
pugui veure un Sant Adrià 
maco, net, que va cap 
el futur, que es posa en 
el lloc que el correspon. 
Una ciutat estratègica, 
al costat de Barcelona, 
amb bona mobilitat i con-
nexions. Amb una gran 
capacitat de ser més del 
que és per les oportuni-
tats que té: el campus, el 
front litoral. 

P. Què farien allà?

R. Jo el tinc clar. Amb 
l’ajuda d’altres adminis-
tracions, perquè sols no 
ho podem fer, podríem 
tenir un gran museu dels 
moviments socials a la 
sala de turbines o a una 
torre. Seria una oportu-
nitat per Sant Adrià de 
fer-se un nom. 

En aquest sentit, i una 
cosa que també portem al 
programa, és la creació 
d’una oficina de turisme. 
Estem al costat d’una de 
les ciutats més visitades 
del món i aquest ajunta-
ment no ha fet res per 
potenciar el turisme. Amb 
un 23% de taxa d’atur. 
Aquest equipament seria 
un focus d’atracció de 
turisme de qualitat. 

P. Al seu programa 
parlen d’espais infrauti-
litzats. El port seria un 
exemple.

R. Sí, abans parlàvem 
del dret del descans dels 
veïns. Doncs, aquest es-
pai seria òptim per tenir 
una zona d’oci prou lluny 
de la trama urbana. Un 
espai molt millor que les 
carpes a l’aire lliure.

P. Amb el nou mercat 
ja n’hi ha prou, o s’ha 
de fer quelcom més per 
dinamitzar comercialment 
la ciutat?

R. Creiem que hi ha 
moltes coses que s’han 
de fer. Primer, atendre els 
paradistes, perquè és evi-
dent que hi ha un males-
tar. Segon, peatonalitzar 
tots els voltants del mer-
cat, el carrer Bogatell i el 
que queda de l’avinguda 
Catalunya, perquè sigui 
un dels eixos comercials 
de la ciutat. Tercer, po-
tenciar l’avinguda de la 
platja i el barri del Besòs. 
I quart, reutilitzar la masia 
de Can Rigalt per fer un 
centre coworking, que la 
masia més antiga de Sant 
Adrià i vestigi de la nostra 
història empresarial, sigui 
ara un espai pels empre-
nedors i els autonònoms 
que comencen, un centre 
d’on puguin sortir grans 
projectes.    

P. Què li manca i què 

li sobra a Sant Adrià?
R. Li manquen mol-

tes coses, però si té de 
dir una cosa et diria que 
li manca governabilitat, 
capacitat de concens, 
transparència, participa-
ció, capacitat d’arribar a 
la ciutadania. Nosaltres 
estem disposats a trencar 
amb aquesta dinàmica. 

El que li sobra és 
maquillatge estètic ur-
banístic. S’aposta massa 
per les obres faraòniques, 
que estan molt bé, però 
defugen de la realitat 
del dia a dia del ciuta-
dà. I també prepotència 
perquè volem fer coses 
molt grans però no sabem 
resoldre les petites. 

P. Quin és el principal 
repte de Sant Adrià?

R .  L ’ o cupac i ó  i 
l’evolució de la ciutat. El 
2004 vam fer un salt, i 
ara ha arribat el moment 
de fer-ne un altre fent de 
Sant Adrià una “smart 
city”, intel·ligent i inter-
connectada. Que siguem 
capaços de generar siner-
gies. També hem de ga-
rantir el nivell d’educació 
i de formació. 

P. Què li dirieu al vo-
tant perquè el 24 de maig 
agafés la seva papereta i 
la fiqués a l’urna?

R. Que tenim una 
candidatura molt jove, 
molt diversa i molt pre-
parada. Un programa fet 
des de la base i escoltant 
a tothom. Som grans 
coneixedors de les pro-
blemàtiques de la ciutat, i 
tenim les solucions. I que 
per construir aquest nou 
Sant Adrià necessitem les 
eines d’un estat, que pas-
sen per votar independèn-
cia. Per construir un nou 
país que sigui net i just 
socialment. Que estigui 
del costat de les persones 
i que ens permeti viure 
amb dignitat.     

 Entrevista completa:

Especial Eleccions Municipals
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“Proximitat és respondre a l’instant, 
baixar al carrer, estar amb la gent”

Entrevista amb Isabel Marcuello, alcaldable de Moviment d’Esquerres de Sant Adrià (MES) a les eleccions municipals del 24 de maig.

MES
Redacció

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és Isa-

bel Marcuello? 
Resposta. A la Isabel 

Marcuello la coneix molta 
gent. Provinc del món de 
l’associacionisme, del vo-
luntariat, vaig començar 
en una formació política 
de ben petita al barri de la 
Mina, pels pares. Al cap 
dels anys em vam pro-
posar estar en un equip 
de govern, cosa que mai 
havia pensat. Isabel és 
una dona, és mare, és 
companya. He tingut la 
sort de tenir un company 
que ha estat al meu cos-
tat sempre. 

Vaig començar molt 
jove el voluntariat, per 
exemple, a les Llars Mun-
det, al Cottolengo. I des-
prés em vaig ficar de 
ple en la formació del 
Partit dels Socialistes. 
Al principi vaig rebutjar 
ser regidora, però amb 
l’entrada del Sito, tot i 
seguir sent cap de gabi-
net d’alcaldia i tenir els 
meus recels, per por a no 
estar a l’alçada, ho vaig 
acceptar el 2003.  

P. Per què a MES? 
Perquè afirma que no és 
independentista.

R. No és pel tema de 
la independència. Estic a 
MES perquè amb la marxa 
del Sito, que ja es va pre-
sentar una mica forçat, 
es va acabar una etapa. 
Després va venir tot el 
tema de la substitució de 
l’alcalde i ja en aquella 
època em vaig plantejar 
marxar. 

Per què MES? Perquè 
sóm socialistes, progres-
sistes, gent d’esquerres. 
MES a Sant Adrià pot ser 
un partit que aplegui mol-
tes sensibilitats, com el 
dret a decidir. Defensem 
Catalunya i serem respec-
tuosos amb allò que surti 
del procés sobiranista. 
Però jo, personalment, 
no sóc independentista, 
però soc a MES perquè 
soc socialista, i els so-
cialistes som plurals i 

respectuosos amb totes 
les opinions.       

P. Però li poden re-
treure que les polítiques 
que ara demana les podia 
haver fet quan estava al 
govern. 

R. Sí, però jo formo 
part d’un grup. No puc dir 
que no hagui estat a gust 
dins del govern, perquè he 
fet coses de les que estic 
molt orgulloso. Com la 
visibilitat de les polítiques 
de gènere. Però, en Par-
ticipació Ciutadana han 
mancat moltes coses.

P. Volen més per Sant 
Adrià. Més de què?

R. Més de tot. Més 
transparència, més par-
ticipació. 

P. Per què necessita 
Sant Adrià un canvi?  

R. Perquè necessitem 
fer una molt bona políti-
ca. Que sigui propera a 

la ciutadania, que et doni 
respostes reals a les ne-
cessitats de la ciutat, que 
s’apliqui amb rigor i amb 
contundència en temes 
com el civisme. 

P. Quin és el principal 
problema que té Sant 
Adrià?

R. El principal proble-
ma és l’atur, que ara es-
tem en el 21%. I de l’atur 
es despengen moltes co-
ses, com la vulnerabilitat 
de les famílies.  

P. I quines són les 
seves propostes per re-
baixar la taxa d’atur?

R. Hem donat respos-
tes, però encara s’han 
de donar més. Nosal-
tres proposem un pla 
estratègic en el que em 
comprometo a tenir en 
sis mesos un pla de ciu-
tat en el terreny social 
i ocupacional, treballat 

i consensuat amb totes 
les forces polítiques, les 
administracions, les em-
preses, els emprenedors, 
l’associació d’aturats i 
veïnals. Poso l’accent en 
els plans ocupacionals, 
que no només siguin per 
arreglar la via pública. Si 
hi ha professors aturats, 
podem fer un reforç es-
colar per evitar el fracàs 
escolar i l’absentisme. 

Ja sé que és difícil 
minvar la taxa d’atur des 
d’un ajuntament, però 
per fer-ho cal sortir, tenir 
una marca de ciutat i 
poder tenir un lideratge 
institucional. Per fer això 
caldrà augmentar algunes 
partides i rebaixar unes 
altres. Com els sous dels 
regidors i dels càrrecs de 
confiança, o el nombre 
de regidors amb dedi-
cació exclusiva. També 

proposem que hi hagui 
una única empresa muni-
cipal. I tot això ja ho havia 
proposat des de dins del 
govern.  

P. Com es pot fer una 
política de proximitat?

R. Jo l’he practicat 
sempre. Vull ser alcaldes-
sa de Sant Adrià, amb 
la gent al costat, però 
sobretot vull seguir sent 
Isa. Això és la proximitat, 
respondre a l’instant, 
baixar al carrer, estar amb 
la gent. Quan vaig estar 
a Participació Ciutadana 
vaig poder fer coses, 
però no totes. Per això 
ara parlo d’audiències 
públiques, pressupostos 
participatius, coses que 
jo vaig proposar fa anys 
i no vaig aconseguir amb 
l’equip de govern. La 
casa de l’ajuntament ha 
de tenir parets de vidre. 
I demanar al ciutadà que 
exigeixi transparència.

P. Al seu programa 
afirma que exigirà el com-
pliment del PERM de la 
Mina.

R. I tant, exigirem 
l ’ ende r rocament  de 
l’edifici del carrer Venus. 
Va ser un dels punts més 
importants del pla de 
transformació de la Mina. 
Aquí tornem a parlar de 
lideratge, no pots vendre 
una cosa i fer una altra. 
Entenc que no hi ha hagut 
diners, però considero 
que ens hem equivocat 
en aquest tema. I ho he 
dit dins de l’equip de go-
vern. Si no hi ha diners, 
s’han d’anar a buscar. 
Quan vé la crisi i no hi ha 
diners per continuar amb 
les obres, ens parem i 
ens centrem en el terreny 
social. Però el que no 
podem fer, i és el que ha 
passat, és retrocedir als 
anys 80. No val tot. 

Per això em presento 
a alcaldessa, per governar 
la ciutat per tots els ba-
rris, per evitar que hi ha-
gui ciutadans de primera 
i de segona.    

P. És positiu o negatiu 
un ajuntament amb molts 
partits?

R. Per mi és positiu 
perquè tindrem un reflex 
real de la societat adria-
nenca. Ara votem per la 
ciutat, no pel país. 

P. Les tres xemeneies 
són un problema o una 
oportunitat? 

R. Les tres xeme-
neies mai han estat un 
problema. El que crec 
és que s’ha d’activar un 
consell de participació, 
que hem activat des de la 
regidoria de Participació 
Ciutadana. El front del 
litoral, que comprèn les 
tres xemeneies, el port, 
el campus, és un projecte 
que decidirem tots els 
ciutadans. 

P. Què creu que li 
manca i què li sobra a 
Sant Adrià? 

R. Mira, et parlaré 
d’un altre tema molt im-
portant per a nosaltres 
que és la infància en risc. 
Ens comprometem a llui-
tar contra la malnutrició 
i la pobresa infantil. El 
que no és normal és que 
durant el curs escolar els 
nens estiguin becats amb 
beques menjador i la resta 
de l’any no. La nostra 
proposta és que durant 
les vacances s’obrin els 
dos centres oberts que 
tenim perquè els nens 
puguin seguir menjant. 
Amb voluntaris, igual que 
el menjador social.

La nostra campanya 
es basa en la justícia 
social, les persones, la 
ciutat i les llibertats.

P. Què li dirieu al vo-
tant perquè el 24 de maig 
agafés la seva papereta i 
la fiqués a l’urna? 

R. Que sóc una per-
sona compromesa amb la 
ciutat. Vull ser l’alcaldessa 
al costat de la gent, que 
qualsevol persona pugui 
parar pel carrer. És hora 
que una dona governi 
aquesta ciutat. 

 Entrevista completa:

Especial Eleccions Municipals



Plaça de la Vila, 11, entlo., 3ª 
08930 - SANT ADRIÀ DE BESÒS

Tels. 934.62.27.21 / 934.62.08.07 Fax. 933.81.25.48 

Manuel 
AMAYA 
BRAVO

Agente de la Propiedad 
Inmobiliaria

Perito Industrial
Perito Tasador

Administrador de Fincas

Locales en Alquiler - Pisos en Venta

Mariscal Cabanes, 46-48 
Local (Zona Artigas). Dos puer-
tas dan a la calle. Una de las puertas 
tiene entrada peatones; Pavimento 
terrazo; Un aseo; Altura del Local 5,50 
metros;  220,40 metros planta; 156 
metros altillo, adaptado para despa-
chos, con divisiones. Ventanas de 
celosia de vidrio, a la calle. 

Mariscal Cabanes 20-22 
Local  138,48 m  (Zona Arti-
gas).  Una puerta; El pavimento es 
de cemento no tiene terrazo; Un aseo.

Bogatell, 58. Local Uno. 
100 m. 2  puertas; Aseo; El local es 
un poco irregular. 

Villar, 85. Local. 123,50m. 
Local y sótano, comunicado por una 
rampa; 1 puerta; Tiene puerta con sali-
da al vestíbulo.

En Sant Adrià Besós
Juan Fivaller, 10. Local      

193m.

En Badalona disponemos 
de varios entresuelos comer-
ciales

Guasch, 4. Local. 900 m. 
(Badalona). Dos puertas, una 
basculante y otra peatonal. 
Más de 5 m. de altura  
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“El nostre partit vol donar veu a tots els 
moviments socials”

MS

MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

Entrevista amb Joan Belda, alcaldable de Sant Adrià en Comú a les eleccions municipals del 24 de maig.

Entrevista completa:

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és Joan 

Belda? 
Resposta. Jo he vis-

cut i estudiat a Sant Adrià 
tota la vida. He participat 
molts anys aquí en el 
món del lleure i fent vida 
social. Sóc llicenciat en 
Humanitats i després vaig 
fer un postgrau de direc-
ció i gestió d’empresa 
cultura. Ara treballo al 
Museu d’Història de Bar-
celona.  

P. Què és Sant Adrià 
en Comú?

R. Sant Adrià en 
Comú és una aposta mu-
nicipalista on conflueixen 
diferents partits: Podem, 
les CUP, Pirates per Cata-
lunya, i també tenim in-
dependents a la llista que 
vénen del teixit associatiu 
local o de moviments 
socials. La idea era fer 
un projecte municipalista 
que fos transversal des 
del treball assembleari, 
i amb un respecte als 
drets comuns i al treball 
de base. 

L’objectiu el tenim 
molt clar: augmentar la 
participació ciutadana 
al municipi en tots els 
aspectes que siguin sus-
ceptibles de canvi. A més 
de lluitar per la justícia so-
cial contra les polítiques 
d’austeritat. 

P. La falta d’experi-
ència política els pot per-
judicar? 

R. Això ho volem ex-
plicar. Jo tinc una expe-
riència d’un any en polí-
tica de partit, a Podem. 
En política institucional és 
veritat que en tinc zero. 
Però en política social i a 
l’activisme porto tota la 
vida. Nosaltres ens hem 
organitzat com a partit 
ara, però hi ha gent que 
porta quatre anys, des 
del 15M, fent política. 
I d’altres molts anys a 
la PAH o a les marees, 
i gent que són històrics 
en els moviments socials 
a Sant Adrià, que porten 
40 anys. 

P. Per què és necessa-
ri un canvi a la ciutat?

R. A Sant Adrià hi 
ha dues problemátiques. 
Primer, les sorgides per 
la crisi, que són comu-
nes a tota Catalunya i 
pràcticament a tot el sud 
d’Europa. I després hi 
ha unes problemàtiques 
pre-crisi. A Sant Adrià 
ha governat l’esquerra, 
però no ho sembla. Les 
formes de governar, que 
no necessàriament els 
continguts, necessiten 
canviar. Cal acabar ja 
amb la idea del polític 
com un gestor eficaç a 
qui no es pot sotmetre 
mai a crítica.  

P. En aquest sentit 

volen un ajuntament més 
transparent. 

R. La transparència 
és fonamental per sa-
ber si estas bé o mala-
ment representat, i per 
fer suggerències. Crec 
que és bàsic que hi hagui 
transparència en tots els 

afers interns, en l’agenda 
política dels regidors, 
en la digitalització de la 
participació ciutadana. 
És anacrònic no fer ser-
vir aquestes eines o no 
potenciar-les.  

P. Quin és el principal 
problema de la ciutat?

R. Com et deia abans, 
tenim problemes precrisi 
i postcrisi. Però l’atur 
és el principal proble-
ma, i sobretot el juvenil. 
L’atur en una societat en 
la que cada dia s’està 
desmantellant l’estat del 
benestar es transforma 

en pobresa, pobresa en 
marginalitat, i marginali-
tat en delinqüència.

P. Quina són les vos-
tres propostes per re-
baixar l’atur?

R. Seguir potenciant 
els plans d’ocupació mu-
nicipals. Ara tenim una 
possibilitat molt gran de 
generar valor afegit a 
Sant Adrià amb la relació 
amb la universitat. Hem 
de començar a pensar 
que el sector primari i 
secundari en ciutats tan 
properes a Barcelona no 
tornaran a generar tre-
ball, o si ho fa serà molt 
especialitzat. Per això, el 
sector terciari és bàsic. 
També volem donar molt 
de suport al comerç de 
proximitat i la jove em-
prenedoria.

P. Què li manca i què 
li sobra a Sant Adrià?

R. Sant Adrià té una 
gran mancança, que és 
la seva identitat. Tenim 
una barrera natural que 
és el riu, que fa que els 
barris s’hagin atomitzat. 
La identitat d’una ciutat 
s’ha de crear a través 
de la interrelació dels 
barris.   

Especial Eleccions Municipals
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“S’ha d’obrir un canal perquè quan la 
gent tingui quelcom a dir pugui fer-ho”

Entrevista amb Pedro Sánchez, alcaldable de Ciutadans de Sant Adrià a les eleccions municipals del 24 de maig.

Entrevista completa:

MS

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és Pe-

dro Sánchez? 
Resposta. Pedro Sán-

chez és un veí de Sant 
Adrià des de fa més de 
20 anys, que abans vivia 
a Artigues. Mai m’havia 
sentit atret per la polí-
tica, però vaig entrar a 
Ciutadans, quan només 
era una agrupació, perquè 
estava preocupat per la 
deriva nacionalista. Sóc 
soci d’una empresa que el 
80% facturem a la resta 
d’Espanya. Quan es va 
constituir en partit vaig 
contribuir econòmica-
ment, però poc a poc vaig 
veure que hi havia moltes 
coses a fer, no només pel 
tema de la independència. 
Perquè vaig veure que els 
partits que hi havia no em 
representàvem, tant el te-
rreny sobiranista com en 
altres àmbits. I vaig veure 
que Ciutadans té una 
ideologia molt lligada al 
meu pensament. Com la 

no intervenció de l’estat 
en el terreny econòmic, i 
la importància de les polí-
tiques econòmiques. 

Sóc veí de Sant Joan 
Baptista i un dels afectats 
per la discoteca Atlàntida. 
Vaig veure a les reunions 
que a l’ajuntament els 
problemes dels veïns que-
daven en un segon pla.   

P. Quin és el princi-
pal problema que té la 
ciutat? 

R. La desconnexió 
entre barris. S’han fet 
moltes coses bones, però 
el problema és la planifi-
cació. Per nosaltres falta 
un projecte de ciutat. 
Considerem que estem 
avançant cap a una ciu-
tat dormitori. Sant Joan 
Baptista, el Besòs, són 
barris amb poc comerç. 
La gent no surt al carrer. 
Vull una ciutat on tothom 
pugui fer una passejada, 
anar de compres, sense 
sortir de Sant Adrià. 

Hem de fer actua-
cions perquè Sant Adrià 
sigui una ciutat agrada-

ble, on la gent s’hi trobi 
a gust. Per nosaltres, 
el tranvia ha estat una 
barrera més que fa que 
la gent no vagi cap a la 
platja. I això afecta el 
comerç.  

P. Un dels principals 
problemes de la ciutat 
és l’atur.

R. Sí, però això està 
relacionat amb el que et 
comentava abans. Per 
molt que incentivem la 
contracció d’adrianencs 
a les empreses, si la 
quantitat d’empreses a 
la ciutat no s’incrementa, 
atur no baixarà. S’ha 
d’incrementar l’activitat 
econòmica. Altra cosa és 
que a més a més es pugui 
atreure inversió, però això 
no és fàcil. 

Hi ha mesures que 
es poden fer, com crear 
espais empresarials com-
partits, amb despeses 
més reduïdes. Això aju-
daria a evitar la marxa 
d’empreses de la ciutat i a 
atreure emprenedors.  

P. Un dels punts del 

seu programa és aconse-
guir un ajuntament més 
obert. Com es pot fer?

R. Avui tenim una 
eina cabdal que és in-
ternet. S’ha de fomen-
tar l’alfabetització digital 
de la ciutadania. Que 
hi hagi punts amb ac-
cés lliure d’internet i que 
l’ajuntament posi tota la 
informació a l’abast de la 
gent. Els diners amb els 
que treballa l’ajuntament 
són els nostres diners, de 
tots. L’ajuntament només 
gestiona els diners dels 
ciutadans, i per tant, els 
ciutadans han de poder 
saber què està fent amb 
ells i tenir la tranquilitat 
que s’estan gastant d’una 
manera curosa. 

També hem de fomen-
tar la participació, perquè 
el model que tenim ara 
estava molt bé al segle 
XIX. Hem de remuntar 
les associacions de veïns, 
que estan pràcticament 
mortes. Això no és par-
ticipació ciutadana. La 
finestra ciutadana que hi 
havia fa anys a la web, i 
que la van tancar perquè 
rebien moltes crítiques, 
allò sí que era participació 
ciutadana. S’ha d’obrir un 
canal perquè quan la gent 
tingui alguna cosa a dir, 
pugui fer-ho.      

P. Què li manca i què 
li sobra a Sant Adrià?

R. Li manca habitabi-
litat, caliu. Li sobra una 
mica de ciment, és una 

ciutat massa funcional.  
P. Què li dirieu al vo-

tant perquè el 24 de maig 
agafés la seva papereta i 
la fiqués a l’urna?

R. Li diria que Sant 
Adrià vol canvi, que és 
el nostre eslògan. I no-
saltres som una de les 
alternatives perquè hi 
hagui canvi. Les forces 
polítiques que hi ha ara 
estan massa desconnec-
tades de la realitat del 
ciutadà.   
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